

1 Вы услышите высказывания шести человек о людях, которыми они восхищаются. Установите соответствие между высказываниями каждого говорящего 1–6 и утверждениями, данными в списке A–G. Используйте каждое утверждение, обозначенное буквой, только один раз. В задании есть одно лишнее утверждение. Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в таблицу B1.

- A My admiration of this person developed because of a hobby.
- B I admire this person even more because they are not perfect.
- C This person always encouraged people to follow their dreams.
- D I don't understand why others criticise me for admiring this person.
- E This person encourages me to be a better person.
- F This person encouraged me not to give up.
- G I admire people who have achieved a lot.

	1	2	3	4	5	6
B1						

2 Вы услышите беседу двух друзей о чтении. Определите, какие из приведённых утверждений A1–A7 соответствуют содержанию текста (1 – True), какие не соответствуют (2 – False) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (3 – Not stated). Вы услышите запись дважды. Обведите правильный ответ.

- A1** Mark and Carol both read the book quickly.
1 True 2 False 3 Not stated
- A2** Carol thinks this is the author's best book so far.
1 True 2 False 3 Not stated
- A3** Carol thinks the author developed her characters really well.
1 True 2 False 3 Not stated
- A4** Mark found the beginning of the book a bit slow.
1 True 2 False 3 Not stated
- A5** Both Mark and Carol agree that the ending of the book was a surprise.
1 True 2 False 3 Not stated
- A6** Carol tells Mark that the book has been made into a film.
1 True 2 False 3 Not stated
- A7** Mark lent the book to his sister.
1 True 2 False 3 Not stated

Вы услышите рассказ мужчины о его учебе за границей. В заданиях А0-А4 обведите цифру 1, 2 или 3, соответствующую номеру выбранного вами варианта ответа. Вы услышите запись дважды.

1 The speaker says that his new lifestyle involved

- 1 getting up earlier.
- 2 making his own decisions.
- 3 cooking his own meals.

2 When the speaker says his father wanted him to 'follow in his footsteps' he means his father

- 1 hoped he would be ambitious.
- 2 wanted him to enter the same profession.
- 3 hoped he would work for him one day.

3 The speaker suggests that, when choosing his course of study, he wanted to

- 1 make the decision for himself.
- 2 avoid disappointing his parents.
- 3 choose a subject he really enjoyed.

4 The speaker grew up in

- 1 New York.
- 2 Cromwell.
- 3 London.

5 The speaker describes the people he saw in the city streets as being like ants because

- 1 they all looked the same.
- 2 they all seemed so busy.
- 3 they seemed so unpleasant.

6 The speaker says that he was happy to meet someone who

- 1 came from a similar background to himself.
- 2 was from the same country as himself.
- 3 he wanted to share a room with.

7 After his first year at university, the speaker

- 1 felt he had changed for the better.
- 2 realised how much he missed England.
- 3 believed his parents understood him more.